



service bulletin

Aviation statistics centre

Produced by the Aviation Statistics Centre, Transportation and Communications Division, Statistics Canada, on behalf of the Ministry of Transport and the Canadian Transport Commission

Vol. 6 No. 24
ASC-SB-3-4

Preliminary

Aircraft Movement Statistics —
— February 1974 —
Airports with MOT Air Traffic Control Towers

This bulletin presents preliminary data on aircraft movements for February 1974. The statistics are collected from airports with Ministry of Transport air traffic control towers.

An analysis of the statistical data reveals that the total number of aircraft take-offs and landings reported by the 56 tower-airports totalled 390,391 in February of this year as compared with 336,868 recorded by 55 airports in February of last year, representing an increase of 53,523 movements or + 15.9%. The growth in total activity between the two periods was entirely attributable to higher local movements which rose from 173,761 in February 1973 to 227,388 in current February. Itinerant movements remained virtually unchanged in the period under review.

Cumulative data for the first two months of 1974 as compared with the same two months of the previous year also indicate an upward trend in total movements reflecting a 16.6% increase in local traffic offset in part by a small decline in itinerant movements.

A note of interest was the filing of initial reports by Ottawa Stolport for the month of February. However, the scheduled short take-off and landing services to and from Montreal are not expected to commence until later this spring.

Please address all inquiries to the attention of Mr. J. Bekooy, Aviation Statistics Centre, telephone (613) 992-2957.

bulletin de service

Centre des statistiques de l'aviation

Rédigé par le Centre des statistiques de l'aviation, Division des transports et des communications, Statistique Canada, pour le Ministère des Transports et la Commission canadienne des transports*

April 1974 Avril

Préliminaire

Statistiques relatives au mouvement des aéronefs —
— Février 1974 —
Aéroports avec une tour de contrôle
du ministère des Transports

Ce bulletin présente les données provisoires relatives au mouvement des aéronefs pour le mois de février 1974. Les statistiques proviennent des aéroports dotés d'une tour de contrôle de la circulation aérienne du ministère des Transports.

Un examen des données statistiques démontre que le nombre total des mouvements d'aéronefs (décollages et atterrissages compris) déposé par les 56 aéroports avec tours de contrôle s'est chiffré à 390,391 en février cette année au regard des 336,868 enregistrés par les 55 aéroports en février 1973, soit une hausse de 53,523 mouvements ou + 15.9%. Cet accroissement dans l'activité totale entre les deux périodes en cause est dû entièrement à une hausse dans le trafic "local" qui s'est élevé de 173,761 qu'il était en février 1973 pour s'établir à 227,388 pour février en cours. Le nombre des mouvements des vols itinérants n'a pratiquement pas changé durant la période.

Une comparaison entre les chiffres cumulatifs des deux premiers mois de 1974 avec les mêmes mois de l'année précédente fait aussi ressortir la tendance à la hausse dans le nombre des mouvements totaux, reflétant une augmentation de 16.6% dans les vols locaux neutralisée en partie par un léger décroissement dans le trafic des vols itinérants.

Un fait à souligner fut sans doute les premières dépositions remises par Ottawa Stolport pour février. Toutefois, la navette et le service régulier de cette station à décollage et à atterrissage courts à destination et en provenance de Montréal ne débuteront que plus tard dans la saison.

Toute demande pour renseignements doit être transmise à M. J. Bekooy, au Centre des statistiques de l'aviation, téléphone, (613) 992-2957.

AIRPORTS WITH MINISTRY OF TRANSPORT TOWERS
TOTAL AIRCRAFT MOVEMENTS BY CLASS OF OPERATION, FEB 1974

AÉROPORTS AVEC TOUR DE CONTRÔLE DU MINISTÈRE DES TRANSPORTS
TOTAL DES MOUVEMENTS D'AÉRONEF, PAR CLASSE DE VOL, FÉV 1974

FEB 1974 FÉV

1010552106

AIRPORTS AÉROPORTS	TOTAL FEB 1973 FÉV	TOTAL	RANK	ITINERANT RANK	LOCAL	RANK
			TOTAL	RANG	ITINÉRANTS RANG	LOCAUX
ABBOTSFORD	7223	9426	2224		7202	
BAIE COMEAU	1944	2278	1248		1030	
BRANDON	4437	4916	1330		3586	
BUTTONVILLE	12933	16547	4	1700	14847	1
CALGARY INTERNATIONAL	9239	13117	8	7850	5867	
EDMONTON INDUSTRIAL	15623	17270	3	9016	8254	9
EDMONTON INTERNATIONAL	5169	8571		3698	4873	
FORT ST. JOHN	1287	2319		1271	1048	
FREDERICTON	4338	4482		2133	2349	
GANDER INTERNATIONAL	1759	2278		1618	660	
GRANDE PRAIRIE	2053	2809		1019	1790	
HALIFAX INTERNATIONAL	5738	5708		2808	2900	
HAMILTON CITY	10973	12957	10	1976	10981	4
INUVIK	1462	3311		3005	306	
KAMLOOPS	3330	2965		1827	1138	
KELOWNA	2779	2524		717	1807	
LANGLEY	8530	10429		1173	9256	6
LETHBRIDGE	2740	3643		1277	2366	
LONDON	6984	6765		2480	4285	
MONCTON	4970	8136		1772	6364	
MONTREAL INTERNATIONAL	13216	15508	6	14079	1429	
NORTH BAY	4388	4398		1372	3026	
OSHAWA	7117	6651		2775	3876	
OTTAWA INTERNATIONAL	11600	13556	9	5739	7	10
OTTAWA STOLPORT	0	1002		102	900	
PENTICTON	3368	6148		988	5160	
PITT MEADOWS	12998	15744	5	3058	12686	3
PORT HARDY	1120	915		679	236	
PRINCE GEORGE	2087	3820		1185	2635	
QUEBEC	6027	8005		4733	3272	
REGINA	8868	5215		1579	3636	
SAINT JOHN	2007	3036		1276	2360	
ST. ANDREWS	9861	11169		2498	8671	8
ST. CATHARINES	3751	4500		529	3971	
ST. HONORÉ	2892	4456		1628	2828	
ST. HUBERT	20069	19169	1	4659	14510	2
ST. JEAN	3190	3528		1496	2032	
ST. JOHN'S	1771	1323		964	359	
SASKATOON	8372	10427		3540	6887	
SAULT STE. MARIE	1745	1847		771	1076	
SEPT ILES	2887	3078		1963	1115	
SPRINGBANK	8259	15167	7	4281	10886	5
SUDBURY	4064	2619		1105	1514	
SYDNEY	1259	1411		794	617	
THOMPSON	2176	2688		2108	580	
THUNDER BAY	4480	5448		1110	4338	
TORONTO INTERNATIONAL	16717	17652	2	16426	1226	
TORONTO ISLAND	9591	8576		2914	5662	
VANCOUVER INTERNATIONAL	11750	12387		11406	981	
VICTORIA INTERNATIONAL	10199	12472		3479	8993	7
WABUSH	026	534		534	0	
WATERLOO-WELLINGTON	8517	6250		1174	5076	
WHITEHORSE	1764	1789		858	931	
WINDSOR	4056	4795		1626	3169	
WINNIPEG INTERNATIONAL	9528	11771		8089	3682	
YELLOWKNIFE	1237	1686		1344	342	
1974 TOWERS	56	TOURS		163003	227388	
1973 TOWERS	55	TOURS		163107	173761	
JAN TO FEB 1974 CUMULATIVE			716621	314853	401768	
JAN A FÉV 1973 CUMULATIF			671483	326831	344652	